
 
 

Zápis z jednání kolegia ředitele ÚVT   
  

15.01.2024 
 
Přítomni (fyzicky nebo MS Teams): Mysliveček, Přibyla, Pernica, Janovič, Jakubička, 
Plesník, Matyska, Velan, Tovarňák, Drašar, Konečná  
 
 
Informace od ředitele ÚVT:  
  

 16.1. zasedání kolegia rektora   
 18.1. zasedání Bezpečnostního krizového výboru - případné náměty na jednání  

zašlete řediteli ÚVT co nejdříve.  
 19.1. se od 13 hod. Uskuteční evaluace ÚVT vedením MU. Materiály odevzdány, 

závěry budou představeny na rozšířeném kolegiu dne 22.1.  
 22.1. zasedání rozšířeného kolegia - návrhy témat prosím zasílejte nejpozději do  

středečního večera (do 17.1.)  
 22.1. proběhne velká porada kvestorky, Filip Janovič bude prezentovat téma AI 

pro administrativu 
 13.2. prezentace EOSC na poradě vedení MU  
 14.2. zasedání Rady pro IT, prosím o náměty / podklady do 10.2 nejpozději  
 15.2. zasedání proděkanů pro VaV, prezentace tématu EOSC  

  
Projekty FR CESNETu:  
  

 Obsahují vědecká a provozní témata  
 Je třeba minimalizovat administrativu, aby administrace menších projektů nebrala 

kapacitu, kterou je potřeba věnovat velkým projektům. Představují ale výbornou 
příležitost pro začínající výzkumníky / řešitele. Finální seznam projektů schválených  
k realizaci bude stanoven ředitelem po zohlednění prioritizace projektů CERIT-SC prof. 
Matyskou. Je potřeba zvážit jak kapacity na spolufinancování, tak na efektivní řízení a 
realizaci projektů v roce masivního nárůstu obřích projektů (EOSC CZ, NRP, SOCCER 
apod.)  

  
Informace od divizních:  
  
Věda a výzkum  

 Informace k evaluaci ÚVT – dostali jsme odpověď od předsedy evaluační komise, od 
dalších 2 členů komise jsme zprávu dosud neobdrželi. Podklady byly odeslány na 
RMU jako podklad pro Evaluaci.  

  
DITI  

 10.1. se konala celodenní konference Cisco Roadshow 2024 v Brně, na které byli 
přítomni T. Plesník a D. Chapčák  

 12.1. došlo k přetížení sítě MU zřejmě vyvolané rozsáhlým stahováním z virtuálních 
strojů v eINFRA. Chystá se opatření, aby k takovým výpadkům nedocházelo. 
Plánované omezení celkové kapacity cloudu, aby zůstala rezerva pro MUNI. Letos 
dojde k navýšení kapacity na 100 GB/s. Do 14 dnů bude vyřešeno.   

  
HR  

 Od 1.1.2024 platí další novelizace zákoníku práce – zejména týkající se čerpání 
dovolené u dohodářů. V Magionu je nastavený nový výpočet dohod. Situace není 
metodicky vyjasněná. Michal Pernica zajistí aktuální stav řešení a představí 22.1. plán 
komunikace změn.   

  
 
 



  

DITS  
 Dne 8.1. se konala obhlídka budovy Šumavská Tower (ŠT) z pohledu technologií, 

datových sítí, připojení optiky a zakruhování, silnoproudu atd. Na obhlídce byli přítomni 
T. Plesník, P. Velan, R. Šesták, J. Daněk, L. Zavadil, J. Špičák, D. Chapčák, V. 
Rusňák  

 Dne 12.1. proběhla schůzka se společností ASEC k projekci a návrhu slaboproudých 
rozvodů (datové strukturované kabeláže, AV technika, telefonie a zabezpečení) v 
budově Šumavská Tower. Na schůzce byli přítomni T. Plesník, P. Velan, V. Přibyla, R. 
Šesták, L. Zavadil, D. Chapčák, L. Schäferová, V. Špaček, V. Schindler.  

 Dne 15.1. proběhla obhlídka jednotlivých pater a přidružených prostor Šumavská 
Tower pro potřeby simulace a náměru velikostí, světelnosti a prostorové orientace 
jednotlivých kanceláří, zasedacích místností, call boxů atd. Přítomni T. Plesník, V. 
Přibyla, L. Schäferová, M. Pernica.  

 Dne 17.1. proběhne jednání s dodavateli vlastníka Šumavská Tower ohledně 
projekčního zpracování silnoproudého vedení. Jednání budou účastni T. Plesník. 
P. Velan, V. Schindler a V. Homola.  

 V příštím týdnu proběhne schůzka s AV MEDIA k projekčnímu zpracování audio-video 
techniky pro velkou zasedací místnost (cca 50 osob) na Šumavské Tower.  

 Došlo k rozhodnutí o ukončení projektu FR CESNET č. 720R1/2023 s názvem 
"Zavedení nástrojů pro zpracování logů provozních systémů MU s využitím datového 
jezera v infrastruktuře CESNET" z důvodů ukončení pracovního poměru hlavního 
řešitele v organizaci a ukončení pracovně-právního vztahu významného 
spoluřešitele. Jelikož by pokračování ve stávajícím projektu s novým řešitelským 
týmem vyžadovalo netriviální změny ve věcné náplni a rozpočtu projektu, 
rozhodli jsme se podat nový návrh projektu, vč. financování do aktuálně vyhlášeného 
kola výběrového řízení FR Cesnet pro rok 2024.  

 Situace okolo VMware – s největší pravděpodobností se nám podaří získat alespoň 
jednoletý product support s drobným nárustem ceny z důvodu povýšení licence na 
vyšší verzi (původní typ licence již není dostupný). Dle informací od dodavatelů 
VMware nakonec upustil od svých plánů nabízet i tříletou variantu. Aktuálně ještě 
řešíme s dodavateli optimalizaci finančních nákladů za licence s P. Kasprzakovou a R. 
Pešou.  

  
DKSD  

 Dne 11.1. se uskutečnila schůze vedení DKSD k hodnocení plánu z roku 2023, v rámci 
které byly vyhodnoceny jednotlivé nastavené cíle a dosažené výsledky.  

 Dne 15.1. došlo k předání veškerých požadovaných informací v rámci dotazníkového 
šetření pro účely vytvoření Zprávy o stavu kybernetické bezpečnosti České republiky 
za rok 2023 za Masarykovu univerzitu na NÚKIB.  

 Dne 16.1. proběhne kick-off projektu FR Cesnet s názvem "Nástroj pro podporu řízení 
kybernetické a informační bezpečnosti v organizaci".  

 V týdnu 29.1.-2.2. bude probíhat poslední (on-site) část externího auditu zavedeného 
systému řízení bezpečnosti informací (SŘBI) v rámci provozovaných VIS na MU. 
Výsledky auditu vč. auditní zprávy budeme mít k dispozici během poloviny února 
2024.  

  
Strategie a rozvoj 

 Došlo k výraznému posunu ohledně EPISu, do 24.1. se plánuje odevzdání zadávací 
dokumentace a zahájení přípravné fáze na výběrové řízení.  

 S RMU se řeší aplikace pro odesílání krizových SMS. Nutná integrace IS a Inet.   
  

DIS  
 Krizový kontakt – znovu otevřené téma a z toho plynoucí požadavky na úpravy v INET. 

Dalším krokem je propagace/požadavek na vyplnění kontaktů od zaměstnanců. 
Posledním krokem je předání dat do externího systému pro krizovou komunikaci 
(scénáře/SMS).  



  

 Proběhlo setkání PS elektronizace – finalizace požadavků na 2024. Požadavky 
rozděleny na priority vedení, legislativa a priority metodických pracovišť/fakult. Cílem je 
seznam úkolů pročistit a některé požadavky vyřadit (potřeba autorizovat metodickými 
pracovišti).  

 Pracovní výkazy OP JAK – plánované setkání tento týden se zástupci OPR RMU a 
ÚVT (projektové odd. a DIS). Výsledkem by měl být návrh řešení, které bude možné 
implementovat a bude dostačující pro MŠMT.  

  
 
PED  

 Probíhá finanční vypořádání roku 2023  
 V rámci CP3 proti plánu neutratíme cca 1,7 mil. Kč (zejména energie) snížíme tím 

náklady pro fakulty.   
 Proběhla schůzka s Krajským soudem (všem brněnským soudům poskytujeme 

připojení). S ohledem na potřeby fyzické bezpečnosti zazněl požadavek na nákladné 
úpravy současné sítě. Na zakruhování je soud ochoten se finančně podílet. Nutná 
ekonomická analýza nákladů, riziko ztráty významného zákazníka.     

 V návaznosti na schůzku si zástupce vyžádal nabídku školení a služeb v oblasti 
kybernetické bezpečnosti (možnost provádění školení pro celý segment soudnictví).  

 Probíhají jednání s firmou GEMO o náhradě škody za překopnutý kabel (škoda v 
řádech stovek tis. Kč)   

 Kounicovy koleje – jednáme s právním odborem RMU o náhradě škody za překopnutý 
kabel (investiční akce MU).  

 Informace ke stěhování – jsou hotovy výkresy jednotlivých pater, které upravují 
dispozičně prostory, a tedy je možné dopracovat projekt pro stavební úpravy (stěny), 
VZT, elektroinstalaci (silnoproud, slaboproud) BOZP a PO).  

 Poděkování pro všechny zapojené – Jan Tajovský, Vít Rusňák, Saša Kolovratník, 
Miroslav Bartošek, Petr Velan, Tomáš Plesník, Michal Pernica, František Kůst, 
Lucie Schäferová), kteří se podíleli na tvorbě prostorových plánů dle požadavků všech 
oddělení. Výkresy budou představeny na rozšířeném kolegiu 22.1.  

 Dále probíhají projekční práce v oblasti datové kabeláže, pokrytí pracoviště WIFI a 
vybavení pracoviště AV technikou.  

 Probíhá příprava na přesun datových sálů z FI, odhadovaná časová náročnost na 
migraci dat 3 měsíce! (Magion, INET...) dalším postupným krokem je dohoda s FI 
následně projekční práce a stavební práce pro úpravu prostor a dobudování optických 
tras.  

 K 31.1. z rodinných důvodů odchází z ÚVT František Kůst  
 Nově od ledna probíhají každý týden porady paní kvestorky ke sdílení prostor – 

probírá se způsob, jak sdílet výukové prostory napříč MU.  
 V souvislosti s útokem na FF v Praze probíhají jednání s vedením MU a Policií ČR k 

novým opatřením pro posílení bezpečnosti. V následujících měsících bude Policie ČR 
fyzicky procházet prostory všech objektů MU. Jsou realizovány kroky k posílení krizové 
komunikace mezi Policií ČR a MU. Z bezpečnostních důvodů není možné v této věci 
informovat o detailech jednotlivých opatření.   

  
Různé:                
  

 Informace z Národního centra pro evropský výzkum (TC Praha)  
o Uzávěrky výzev EU projektů, Klastr 3, jsou v listopadu.  
o TC bude dělat Infoden, v květnu je pak burza partnerů v Paříži a v červnu též,  

v Bruselu.  
  
  
Zapsala: Ludmila Konečná  
  
Schválil: Jan Mysliveček, ředitel ÚVT MU     


